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Opening en vaststelling agenda  
Zes leden zijn aanwezig en een lid is afwezig.. Tevens zijn de interim algemeen 
secretaris, de voormalige algemeen secretaris en twee medewerkers van het 
NCad aanwezig.  
De interim algemeen secretaris wordt door de voorzitter welkom geheten en stelt 
zich voor. 
 
 
Mededelingen  
 
Werkzaamheden en bijeenkomsten die mogelijk kunnen raken aan de 
werkzaamheden binnen het NCad 
 
Wim de Leeuw is gevraagd voorzitter te worden van de Dierenwelzijnscommissie 
dierziekten. Het betreft een onafhankelijke commissie die een toezichthoudende 
en adviserende rol richting de minister van LNV heeft bij dierziekte uitbraken van 
landbouwhuisdieren.  
 
Herman Koëter is door de minister van Volksgezondheid in Rome uitgenodigd om 
uitleg te geven over de werkwijze van het NCad. Tevens heeft hij daar een 
toelichting op het advies Transitie naar proefdiervrij onderzoek gegeven. 
 
 
Actielijst 
N.a.v.  
‘Dataopslag’ 
Het secretariaat geeft een terugkoppeling van het overleg met de klankbordgroep 
over de invulling van het gegevenspakhuis dierproeven door het RIVM. Het RIVM 
is door LNV gevraagd te onderzoeken hoe een gegevenspakhuis omgezet kan 
worden om enerzijds de 3V’s te stimuleren en anderzijds het delen van kennis op 
dat gebied te verbeteren. Het NCad betreurt het dat voor een portaal is gekozen 
terwijl voor het transitiedoel de ‘big datamining’ benaderingen nodig is. 
Het NCad zal haar bevindingen over het voorstel aan het RIVM kenbaar maken.   
 
Biotechnische Dagen 
Tijdens het jaarlijks congres van de Biotechnische Vereniging, de Biotechnische 
Dagen, hebben twee leden van het NCad een workshop gegeven over het nut en 
de noodzaak van Codes of Practice. Ongeveer honderd mensen met verschillende 
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achtergrond hebben de interactieve workshops bijgewoond. De reacties waren 
divers. Het nut werd overwegend onderstreept.  
Tevens heeft een NCad lid, voorafgaand aan de Biotechnische Dagen, een 
presentatie verzorgd tijdens de door het IvD-Platform georganiseerde IvD-dag. 
Deelnemers werd gevraagd door stemming te reageren op vragen en stellingen 
die onder meer betrekking hadden op de manier van werken van het NCad, de 
implementatie van NCad adviezen en het delen van kennis met IvD’s. Uit deze 
stemmingen kwam een aantal interessante aspecten naar voren:  
• Veel deelnemers gaven aan alleen die adviezen te lezen die direct betrekking 

hebben op hun dagelijks werk. IvD’s sturen vaak niet alle NCad-adviezen de 
organisatie in, maar maken een selectie 

• Maatschappelijke consultaties in het kader van het opstellen van een NCad-
advies worden als nuttig ervaren en zouden bij voorkeur zo vroeg mogelijk in 
het adviesproces moeten plaatsvinden 

• Ook de implementatie van NCad-adviezen zou verbeterd kunnen worden door 
duidelijker te formuleren wat van welke partij verwacht wordt.  

• In reactie op het advies ‘Transitie naar proefdiervrij onderzoek’ blijkt binnen 
de door het NCad als min of meer homogeen beschouwde groep ‘IvD’s’ toch 
zeer verschillende interpretaties worden gegeven. De NCad constateert dat 
het  belangrijk is om met die diversiteit in de communicatie rekening te 
houden. 

 
Synthesis of Evidence 
De verantwoordelijke NCad leden lichten de stand van zaken toe. Er is voor het 
opstellen van de CoP SoE een expert ingehuurd waarmee de beide NCad leden 
een gesprek hebben gevoerd. Een eerste outline is voorgelegd en zal verder 
worden geoptimaliseerd waarna een eerste concept CoP wordt opgesteld. 
Het artikel omtrent SoE dat al in een eerder stadium mede door een Europese 
werkgroep is opgesteld zal aan de NCad leden worden voorgelegd ter 
becommentariëring waarna het vervolg in de vergadering van januari zal worden 
besproken. 
 
Europese bijeenkomst met NC’s 
Er zal door het NCad begin 2018 een bijeenkomst worden georganiseerd met 
andere NC’s met als doel een werkgroep te vormen voor het faciliteren van 
uitwisseling van adviezen en informatie en het stimuleren van samenwerking. 
Vanuit praktisch oogpunt zal de eerste bijeenkomst van beperkte omvang zijn. 
Uiteraard zal ook de EC daarbij worden betrokken. 
 
Vakblad Biotechniek 
De communicatieadviseur zal met de redactie van het vakblad Biotechniek een 
jaarplanning opstellen voor publicaties over lopende activiteiten en afgeronde 
adviezen namens het NCad. Tot nu toe zijn drie adviezen in het blad Biotechniek 
gepubliceerd waaronder het advies ‘Transitie naar proefdiervrij onderzoek’. 
 
 
Verslag vorige bijeenkomst 
Het verslag wordt met een enkele aanpassing goedgekeurd en vastgesteld. 
 
 
Advies Deprivatie 
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De voorzitter licht het traject dat vooraf is gegaan aan het voorliggend advies toe. 
Er is nog enige discussie omtrent de gekozen bewoording waarover was gestemd. 
Deze zal nog worden aangepast met de bedoeling om het in de volgende 
vergadering als hamerstuk vast te stellen. Daarbij is het advies aangenomen en 
zal het in januari schriftelijk aan de minister worden aangeboden. 
Het proces om bij dit advies tot een akkoord te komen behoeft evaluatie. In een 
volgende vergadering zal een agendapunt hieraan worden gewijd, waarbij het al 
dan niet hebben van vermeende belangen onderdeel van de discussie zal zijn. 
 
 
Advies ‘Dieren in voorraad gedood’ 
Het verantwoordelijke NCad lid geeft een toelichting op het voorliggende concept 
advies. 
De NCad leden geven enkele suggesties over de opbouw om het advies verder te 
optimaliseren. Na deze aanpassingen zal het advies voor een schriftelijke ronde 
aan de NCad leden worden toegestuurd waarna het in de vergadering van januari 
als hamerstuk kan worden behandeld. 
Er is reeds met de werkgroep contact opgenomen over de CoP die geen onderdeel 
uitmaakt van het advies. Er zal eerst in klein comité een voorstel voor een CoP 
worden gedaan dat vervolgens aan de gehele werkgroep zal worden voorgelegd.  
 
 
Missie/Visie 
Het voorliggende concept document waarin de commentaren van de verschillende 
NCad leden zichtbaar zijn, wordt tijdens de vergadering verder aangepast. Het is 
daarbij van belang voor ogen te hebben dat een missie het punt op de horizon 
betreft en een visie beschrijft wat men op kortere termijn wenst te bereiken. 
Bij de bespreking van de strategische agenda 2018-2020 wordt besloten dat het 
NCad in principe geen technische CoP’s meer zal opstellen. Het Platform IvD heeft 
zich inmiddels ontwikkeld tot het daarvoor aangewezen gremium. Het aangepaste 
document zal worden rondgestuurd, waarna het in de vergadering van januari kan 
worden vastgesteld. 
 
 
Jaarplan 2018 
Bij het onderdeel Communicatie zal naast ‘eigen branding’ tevens meer aandacht 
zijn voor de communicatie van de afzonderlijke adviezen. 
In het voorliggend jaarplan worden verschillende onderwerpen genoemd waarover 
het NCad ongevraagde adviezen zou kunnen geven. De NCad leden wordt 
gevraagd de voor hen drie belangrijkste onderwerpen  aan het secretariaat door 
te geven zodat het jaarplan verder vorm kan worden gegeven. 
 
 
Voortgang Kerngroep ‘Transitie Proefdiervrije Innovaties’ 
De voorzitter geeft een samenvatting van de vergaderingen die de afgelopen 
weken hebben plaatsgevonden. De structuur van de Transitie Proefdiervrije 
Innovatie (TPI) en de werkwijze zijn inmiddels vastgesteld. 
In de kerngroep zitten onder voorzitterschap van LNV de KNAW, ZonMw, NCad, 
RIVM, Samenwerkende Gezondheidsfondsen (SGF), Topsector Life Science & 
Health en Stichting Proefdiervrij. Daarbij is LNV dossierhouder binnen het Rijk en 
zorgt voor afstemming van inhoud en acties met de andere betrokken 
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departementen (VWS, OCW, I&W en Defensie).De voorzitter neemt namens het 
NCad deel aan de kerngroep. Het NCad acht het wenselijk om het kernteam uit te 
breiden met vertegenwoordiging op bestuursniveau van de academisch 
(medische) centra te weten VSNU en NFU. 
Voor eventuele voorbereidende dan wel uitvoerende werkzaamheden zal het NCad 
één fte leveren in de vorm van twee medewerkers van het NCad die deelnemen 
aan het onder de kerngroep vallende transitieteam. Dit, mits de andere leden 
eveneens een bijdrage leveren. Communicatie over TPI zal vorm krijgen via een 
daarvoor nog op te zetten website. 
 
W.v.t.t.k. 
Een NCad lid geeft aan dat op 19 december a.s. een bijeenkomst is gepland door 
een aantal filosofen over het gebruik van proefdieren. In de communicatie over 
die bijeenkomst wordt ten onrechte aangegeven dat een deelnemer als CCD 
deskundige zou optreden. De betreffende persoon is geen lid van de CCD. 
Om verwarring in het veld te voorkomen is het van belang dat NCad leden 
duidelijk vermelden of een door hen te nemen initiatief plaatsvindt vanuit het 
NCad of vanuit hun reguliere werkzaamheden.  
 
 
 
 
 


